
 
 
 

Protokół ze spotkania pracowników Urzędu Miasta Opola  
z przedstawicielami  Urzędu Miasta w Kędzierzynie – Koźlu w sprawie działalności 

Aglomeracji Opolskiej 
 

Data spotkania: 21 lutego  2013 r. 

Miejsce spotkania: Miejskie Centrum Organizacji Pozarządowych, Opole, ul. Żeromskiego 3  

Uczestnicy: przedstawiciele Urzędu Miasta Opola (Wydział ds. Europejskich i Planowania 

Rozwoju, Biuro Urbanistyczne), przedstawiciele Urzędu Miasta w Kędzierzynie-Koźlu  

(Kędzierzyńsko - Kozielski Obszar Funkcjonalny – KKOF). Lista uczestników, stanowi załącznik 

nr 1 do niniejszego protokołu. 

Przybyłych gości przywitała pani Katarzyna Harnyś – Mielnik, Kierownik  Referatu 

Strategii Rozwoju Miasta w Wydziale ds. Europejskich i Planowania Rozwoju. Przedstawiła także 

członków grupy reprezentującej UM Opola. Następnie w imieniu Urzędu Miasta w Kędzierzynie 

– Koźlu głos zabrała pani Beata Pierzchlewicz, Kierownik Wydziału Rozwoju i Środków 

Pomocowych.  Przedstawiła ona  członków delegacji oraz przekazała zebranym kilka informacji 

na temat KKOF. Poinformowała zebranych, że obszar funkcjonalny tworzy sześć gmin powiatu 

kędzierzyńsko – kozielskiego oraz dwie gminy powiatu strzeleckiego (Ujazd, Leśnica). Tak 

wyznaczony obszar zgodny jest z zapisami Wojewódzkiego Planu Zagospodarowania 

Przestrzennego. Obecnie partnerzy są na etapie opracowywania dokumentu porozumienia. 

Wszystkie gminy obszaru funkcjonalnego poproszono o wskazanie trzech inwestycji, które 

mogłyby być realizowane w przyszłości w ramach partnerstwa. Na tej podstawie wstępnie 

określono osiem obszarów współpracy (do kluczowych zaliczono demografię oraz wspólne 

inwestycje gospodarcze).   

W dalszej części, zwracając się do przedstawicieli UM Opola, pani Kierownik 

Pierzchlewicz podkreśliła wagę wzajemnej współpracy obu partnerstw, ponadto wyraziła chęć 

uzyskania bliższych informacji nt. sposobu funkcjonowania, organizacji  pracy oraz zarządzania 

Aglomeracją Opolską.  

Przedstawiciele Urzędu miasta w Kędzierzynie – Koźlu zainteresowani byli głównie 

następującymi zagadnieniami:  

a)Porozumienie w sprawie utworzenia Aglomeracji Opolskiej:  jego elementy składowe,  

klucz według którego zostały doprecyzowane obszary współpracy, poziom sformalizowania 

Aglomeracji Opolskiej. 

b) Zasady współpracy partnerów Aglomeracji Opolskiej: rola Opola, jako nieformalnego lidera,  

środki finansowe, jakimi dysponuje AO,  system składek członkowskich,  sposoby głosowania 

podczas Zgromadzeń AO, a także podejmowania uchwał.  



c) Wniosek o dofinansowanie projektu Zintegrowany rozwój Aglomeracji Opolskiej złożony  

w ramach konkursu do Programu  Operacyjnego Pomoc Techniczna: partycypacja gmin  

w kosztach realizacji projektu, proces wyboru metody partycypacji finansowej, nadzór nad 

realizacją projektu, zakres rzeczowy zadania. 

d) Współpraca Aglomeracji Opolskiej z JST wyższego szczebla: stopień uczestnictwa 

przedstawicieli Urzędu Marszałkowskiego Województwa Opolskiego w pracach  oraz  

w spotkaniach Aglomeracji Opolskiej, współpraca Aglomeracji Opolskiej z Wojewódzkim 

Ośrodkiem Dokumentacji Geodezyjnej i Kartograficznej. 

e) Współpraca z innymi podmiotami: współpraca z Urzędem Statystycznym, współpraca  

z uczelniami wyższymi, współpraca z organizacjami pozarządowymi  oraz z Opolską Regionalną 

Organizacją Turystyczną. 

f)  Komunikacja pomiędzy partnerami Aglomeracji Opolskiej: informowanie partnerów AO  

o podejmowanych działaniach, uzyskiwanie akceptacji oraz opinii partnerów AO nt. wariantów 

proponowanych działań, aktywność partnerów w procesie decyzyjnym oraz w system 

komunikacji. 

g) Prace nad delimitacją obszaru AO: proces wyznaczania granic Aglomeracji Opolskiej,  prace 

nad ostatecznym kształtem obszaru funkcjonalnego.   

h) Wspólny dla Aglomeracji Opolskiej plan zagospodarowania przestrzennego: czy zostały 

podjęte pracę nad PZP dla AO. 

Na wszystkie pytania dotyczące opisanych powyżej obszarów udzielono wyczerpujących 

odpowiedzi.  

Kończąc spotkanie przedstawiciele obu samorządów potwierdzili, iż powołaniu AO  

i KKOF przyświeca wspólny cel - poprawa warunków życia mieszkańców gmin w nich 

zrzeszonych oraz rozwój całego regionu. Przed ośrodkiem wojewódzkim i ośrodkami 

subregionalnymi stoi ogromne wyzwanie - aby spełnić przypisaną im rolę biegunów wzrostu 

muszą współpracować również między sobą.   

Przedstawiciele KKOF wyrazili nadzieję, iż niniejsze spotkanie stanowić będzie impuls 

do spotkania Prezydentów  obu miast, a także wstęp do rozmów na temat wspólnych projektów 

obu obszarów funkcjonalnych. Przedstawiciele KKOF zapowiedzieli, że przekażą wszystkie 

uzyskane informacje Prezydentowi Kędzierzyna – Koźla. Przedstawiciele Urzędu Miasta Opola 

zapewnili, że protokół ze spotkania zostanie przekazany Prezydentowi Miasta Opola. 

Na tym spotkanie zakończono. 

Protokół sporządziła: Aleksandra Tyła 

Opole 25.02.2013r. 


